
PROTOKÓŁ NR III/14 
z przebiegu III Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego 

w dniu 29 grudnia 2014 r. 
Rozpoczęcie Sesji godz. 10.00 
Miejsce obrad: Sala Konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu, przy Al. 
Wyzwolenia 24. 
16 radnych obecnych na posiedzeniu: zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do 
protokołu. 
Goście obecni na posiedzeniu: zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik Nr 2 do 
protokołu.  
 
Ad 1. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki  otworzył III Sesję witając 
wszystkich zgromadzonych na sali obrad. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum 
niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Radni na siedem dni przed Sesją otrzymali zawiadomienie (stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu) wraz z porządkiem obrad i projektami uchwał. 
Radni nie zgłosili uwag do porządku obrad i przyjęli go przez głosowanie: 16 za, 0 przeciw,   
0 wstrzymujących się (16 radnych obecnych)  w brzmieniu jak niżej: 
1. Otwarcie Sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Rady.  
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady i działalności Zarządu pomiędzy 

Sesjami. 
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany 

uchwały Nr XIV/83/13 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 23 grudnia 2013 roku sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wałbrzyskiego (zmiany dotyczą roku 
bieżącego 2014r). 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian w 
budżecie na 2014 rok – wraz z autopoprawką.  

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie wydatków, 
które nie wygasają w 2014 roku wraz z upływem roku budżetowego.  

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany 
uchwały Nr XIV/83/13 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 23 grudnia 2013 roku sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wałbrzyskiego wraz z autopoprawką (zmiany 
dotyczą roku 2015):  

- przedstawienie projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
- opinia RIO 
- opinia Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu, 
- dyskusja 
- podjęcie uchwały. 
9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały budżetowej na 2015 rok Powiatu Wałbrzyskiego: 
- przedstawienie projektu uchwały wraz z autopoprawką  
- opinia RIO 



- opinie Komisji stałych 
- dyskusja   
- podjęcie uchwały 
10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Starosty Wałbrzyskiego. 
11. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie określenia trybu 

i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach 
inicjatywy lokalnej. 

12. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXIV/130/14 z dnia 25 września 2014 roku w sprawie określenia zadań 
powiatu, na które przeznaczone są środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2014 roku.  

13. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie planów pracy 
stałych Komisji Rady Powiatu Wałbrzyskiego na I półrocze 2015 roku. 

14. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie rocznego planu 
pracy Rady Powiatu Wałbrzyskiego.  

15. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie ustalenia składu 
osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wałbrzyskiego. 

16. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany 
uchwały Nr II/9/14 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 17 grudnia 2014 roku w sprawie 
ustalenia składu osobowego Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu. 

17. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany 
uchwały Nr II/10/14 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 17 grudnia 2014 roku w sprawie 
ustalenia składu osobowego Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu.  

18. Interpelacje i zapytania radnych.  
19. Wnioski i oświadczenia radnych. 
20. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
Ad. 2 
Zrealizowano. 
 
Ad. 3 
Protokół z II Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 12 i 17 grudnia 2014 r. został przyjęty  
w wyniku głosowania: 9 za, 0 przeciw, 7 wstrzymujących się (16 radnych obecnych).  
 
Ad. 4 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał Rady i 
działalności Zarządu pomiędzy Sesjami (stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono (16 radnych obecnych). 
 
Ad. 5 
Skarbnik Powiatu Wałbrzyskiego Joanna Błażuk omówiła projekt uchwały Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/83/13 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 



23 grudnia 2013 roku sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wałbrzyskiego. W 
związku ze zmianami dotyczącymi planowanych dochodów i wydatków budżetu Powiatu 
Wałbrzyskiego na rok 2014 uaktualnia się Załączniki Nr 1, Nr 2  i Nr 3. 
Planowane dochody  i wydatki na rok 2014 Powiatu Wałbrzyskiego po zmianach wynoszą: 
- planowane dochody ogółem  45743 897 zł 
- planowane dochody bieżące   41314 576 zł  
- planowane dochody majątkowe     4 429 321 zł 
- planowane wydatki ogółem               48 827 598 zł  
- planowane wydatki bieżące              40 509 535 zł 
- planowane wydatki majątkowe      8 318 063 zł.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki poprosił  o przedstawienie  
opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa przedstawił pozytywną 
opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Rada Powiatu Wałbrzyskiego przez głosowanie: 16 za,  0 przeciw, 0 wstrzymujących się, 
na sali obecnych 16 radnych, podjęła uchwałę Nr III/11/14 w sprawie zmiany uchwały Nr 
XIV/83/13 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 23 grudnia 2013 roku sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Wałbrzyskiego (stanowi załącznik Nr 5 do protokołu). 
 
Ad.6 
Skarbnik Powiatu Wałbrzyskiego Joanna Błażuk omówiła projekt uchwały Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego w sprawie zmian w budżecie na 2014 rok – wraz z autopoprawką.  
Powiedziała, że wraz z podjętą uchwałą zostaną zwiększone dochody powiatu o kwotę 85 294 
zł, z czego dochody bieżące wyniosą 57 684 zł, a dochody majątkowe wyniosą 27 610 zł. 
Dodała, że przygotowanie autopoprawki związane było z przygotowaniem planów 
finansowych powiatowych jednostek to znaczy, Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, 
zawnioskowało o zwiększenie środków o kwotę 1686 zł, Powiatowy Urząd Pracy w 
Wałbrzychu zawnioskował o kwotę 17 400 zł. Zostaną również zwiększone dochody dla 
Domu Dziecka Catharina w Nowym Siodle w wysokości 36 462 zł. Dochody Powiatu zostaną 
zwiększone o kwotę 14 925 zł. Po stronie wydatków odpowiednio zostaną zwiększone kwoty:  
w  Dziale 600 Transport i Łączność: 12 685 zł, w Dziale 801 Oświata:  zabezpiecza się plan 
finansowy w Zespole Szkół im. Marii Skłodowskiej-Curie w Szczawnie-Zdroju  16 080 zł, w  
Dziale 852 Pomoc Społeczna dokonuje się zwiększenia  planu finansowego na kwotę              
61 080 zł, dla Zespołu Placówek Resocjalizacyjny zwiększy się plan o kwotę 46 335 zł.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki poprosił o przedstawienie  
opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa przedstawił pozytywną 
opinię Komisji do ww. projektu uchwały oraz do autopoprawki. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki  otworzył dyskusję. 
Radny Andrzej Lipi ński zapytał, czy w powiatowych jednostkach organizacyjnych będą 
występowały jakiekolwiek zobowiązania na początek roku 2015.  



Skarbnik Powiatu Wałbrzyskiego Joanna Błażuk wyjaśniła, że zobowiązania wymagalne 
bądź zobowiązania niewymagalne  zawsze przechodzą na rok następny. W odniesieniu do 
zobowiązań wymagalnych powiedziała, że od żadnego dyrektora powiatowych jednostek 
budżetowych  nie wpłynęła informacja, żeby takie wystąpiły.  
Rada Powiatu Wałbrzyskiego przez głosowanie: 16 za,  0 przeciw, 0 wstrzymujących się, na 
sali obecnych 16 radnych, podjęła uchwałę Nr III/12/14 w sprawie zmian w budżecie na 
2014 rok (stanowi załącznik Nr 6 do protokołu). 
 
Ad. 7 
Skarbnik Powiatu Wałbrzyskiego Joanna Błażuk omówiła projekt uchwały Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego w sprawie wydatków, które nie wygasają w 2014 roku wraz z upływem roku 
budżetowego. W przedłożonym projekcie uchwały znajduje się wykaz realizowanych zadań, 
które nie zostały zakończone w roku budżetowym.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki poprosił  o przedstawienie  
opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa przedstawił pozytywną 
opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki  otworzył dyskusję. 
Radny Kamil Orpel  odniósł się do zadania pn. „Odnowa nawierzchni bitumicznej na 
drogach powiatowych na terenie powiatu wałbrzyskiego, Gmina Mieroszów, ul. Łączna”    i 
zwrócił się z następującymi zapytaniami: 

• Jakie okoliczności zaistniały, że zadanie to nie zostało wykonane? 

• Czy to jest zadanie inwestycyjne, jeżeli tak, to dlaczego nie zostało ono ujęte w 
projekcie uchwały budżetowej na 2015 rok? 

Skarbnik Powiatu Wałbrzyskiego Joanna Błażuk wyjaśniła, że odbiór prac już nastąpił, 
przy czym ustalono usterki.   Wobec wykazania usterek wykonawca nie wystawił faktury za 
wykonane prace, a podstawą do zapłaty jest bezusterkowy odbiór robót. Do 31 maja  powiat 
zapłaci za wykonaną umowę.  Doprecyzowała, że nie jest to wydatek inwestycyjny.  
Radny Grzegorz Walczak nawiązał do remontowanego  mostu w Sierpnicy i zapytał o 
sposób rozliczenia się z wykonawcą: czy będzie to zadanie rozliczone ze środków z roku 
budżetowego 2014 czy ze środków z roku budżetowego 2015.   
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że remont mostu 
w Sierpnicy dobiega koca. Został do wykonania jeden element, czyli wylanie betonu. W dniu 
bieżącym zostanie uruchomiony ruch otwarty. Dodał, że konstrukcja mostu została już 
wykonane i zostały zamontowane bariery. W dniu następnym nastąpi odbiór prac, zostanie 
wystawiona faktura i jeszcze w 2014 roku zostanie ona uregulowana. Zaznaczył, że były to 
środki pochodzące z kredytu. 
Radny Andrzej Lipi ński zapytał czy zostaną wykonawcy naliczone kary za nieterminowe 
wykonanie robót.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski odpowiedział, że 
wykonawca podpisał umowę, z której się nie wywiązał, w związku z czym zostaną naliczone 
kary zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa.  Jedynym odstępstwem mogą być dwa dni 
zwłoki, co było spowodowane złymi warunkami atmosferycznymi, które uniemożliwiały np. 
wylanie betonu w temperaturze -5°C.  



Radny Grzegorz Walczak wyraził obawy, że w okres zimowy może uniemożliwi ć 
zakończenie robót do końca roku.  Zapytał jakie będą ewentualne konsekwencje przeniesienia 
środków z tego zadania na następny rok budżetowy.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że w dniu 
bieżącym dokonano kontroli temperatury przy podłożu elementu, który będzie betonowany. 
Zapewnił, że roboty można wykonywać nawet przy temperaturze - 10°C, jednak wcześniej 
wykonawca musi zagwarantować, że będzie używał odpowiedniego rodzaju produktu.   
Więcej uwag nie zgłoszono.  
Rada Powiatu Wałbrzyskiego przez głosowanie: 16 za,  0 przeciw, 0 wstrzymujących się, na 
sali obecnych 16 radnych, podjęła uchwałę Nr III/13/14 w sprawie wydatków, które nie 
wygasają w 2014 roku wraz z upływem roku budżetowego (stanowi załącznik Nr 7 do 
protokołu). 
 
Ad. 8 
Radny Grzegorz Walczak powiedział, że w związku z faktem, iż Klub Radnych „Platforma 
Obywatelska” nie miał możliwości procedowania nad budżetem roku 2015 w komisjach, 
zawnioskował, aby prace nad budżetem i procedowanie nad uchwałami związanymi z 
podjęciem uchwały budżetowej przenieść na miesiąc styczeń 2015 roku, po uzupełnieniu 
składów komisji i opracowaniu wniosków podczas tych posiedzeń oraz wnikliwym 
zapoznaniu się z przedstawionymi autopoprawkami. Dodał, że do tego czasu powiat mógłby 
pracować na prowizorium budżetowym.   
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki poddał ww. wniosek pod 
głosowania. 
Wyniku głosowania: 7 za, 9 przeciw, 0 wstrzymujących się (16 radnych obecnych), wniosek 
nie został przyjęty.  
Skarbnik Powiatu Wałbrzyskiego Joanna Błażuk omówiła szczegółowo projekt uchwały 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/83/13 Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego z dnia 23 grudnia 2013 roku sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Wałbrzyskiego wraz z autopoprawką. Autopoprawką została wprowadzona zmiana, 
czyli zmniejszenie wydatków bieżących o kwotę 350 000 zł i zwiększenie wydatków 
majątkowych również o kwotę 350 000 zł, związana z przebudową drogi powiatowej nr 3356 
Walim-Rzeczka jako zakończenie zadania.  Powiedziała, że w dniu 8 grudnia uchwałą składu 
orzekającego RIO we Wrocławiu wydała opinię pozytywną dot. omawianej zmiany.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki poprosił o przedstawienie  
opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa przedstawił pozytywną 
opinię Komisji do ww. projektu uchwały i autopoprawki. 
Radny Kamil Orpel stwierdził „ to smutne, że nowa kadencja zaczyna się od tego, że 
przyjmując podczas tej kadencji budżet na 2015 rok nie dopuszcza się do głosu i pracy nad tą 
uchwałą przez największy klub radnych, jakim jest klub Platformy Obywatelskiej. To smutne, 
że Przewodniczący Rady odbiera możliwość prac nad tą uchwała poprzez dyskusje, zapytań 
podczas posiedzeń komisji budżetowej. A smutne, że starosta akceptuje taki stan rzeczy, ze 
nie możemy zgłaszać naszych  wniosków, które następnie byłyby rozpatrzone przez Zarząd, 
przedyskutowane, ocenione, jeśli chodzi o zasadność, a następnie uwzględnione lub nie. 



Przykre jest to, że musimy teraz te prace wykonać podczas sesji, a nie na komisji. 
Przypomniał, że w ubiegłym roku prace nad zaopiniowaniem projektu uchwały budżetowej 
podczas posiedzenia komisji budżetu trwały 5 godzin, skierował przy tym zapytanie do 
Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józefa Piksy: Jak długo trwały prace 
nad uchwałą budżetową?, a następnie do Przewodniczącego Rady Marka Tarnackiego: Jakie 
kroki zostaną podjęte w przypadku złożenia przez radnych podczas bieżącej sesji  wniosków  
w sprawie inwestycji, które należy uwzględnić w WPF?.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki wyjaśnił, że wniosek 
radnego Grzegorza Walczaka wolą rady w drodze głosowania, nie został podjęty. Podkreślił  
jednocześnie fakt, że część radnych, która nie przyszła na druga część Sesji sama wykluczyła 
się z możliwości członkostwa w Komisjach, wiedząc, że uchwała ta będzie w tym dniu 
procedowana. Dodał, że na tej Sesji skład Komisji zostanie uzupełniony, wobec czego będzie 
możliwość czynnego brania udziału w pracach tych komisji.  
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa w odniesieniu do prac 
komisji nad projektem budżetu na rok 2015 powiedział, że wszyscy radni mieli możliwość 
uczestniczenia i brania udziału w dyskusji na posiedzeniu komisji, na którym ww. projekt 
stanowił przedmiot obrad. Powołał się następnie na zapis § 38 Statutu Powiatu Wałbrzyskiego 
z dnia 28 stycznia 2013 r. ze zm. „Rada w drodze uchwały może powoływać spośród swoich 
członków stałe i doraźne komisje”. 
Radny Kamil Orpel nie zgodził się ze słowami Przewodniczącego Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego Marka Tarnackiego w odniesieniu do oceny podejścia radnych do pracy w 
Komisji. Zarzucił, że to decyzją Przewodniczącego Rady radni Klubu „Platforma 
Obywatelska” nie zostali uwzględnieni w składach komisji, pomimo uprzedniego wyrażenia 
woli o członkostwie w Biurze Rady. Zaznaczył również fakt uwzględnienia nazwisk ww. 
radnych w projekcie uchwał ustalających składy osobowe  komisji. Dodał, że usunięcie tych 
nazwisk w podejmowanej uchwale nastąpiło wbrew woli członków Klubu Radnych 
„Platforma Obywatelska”. Przypomniał, że ww. grupa radnych była obecna na posiedzeniu 
komisji budżetu, na którą zostali zaproszeni jako goście. Jednak wolą tych radnych było 
uczestniczenie w obradach jako pełnoprawni członkowie Komisji. Zwrócił uwagę również na 
sytuację, w której ww. radni, jako goście,  zgłaszali się do wypowiedzi, podczas gdy nie 
został im udzielony głos, a ponadto Radny Mirosław Potapowicz zawnioskował o zamknięcie 
dyskusji. Podkreślił, że członkowie ww. klubu wyrażają wolę, żeby dokładnie i rzetelnie nad 
wskazaną uchwałą pracować: zgłosić pytania, wnioski, co nie jest im umożliwiane.   
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki w nawiązaniu do 
powoływania składów osobowych Komisji powiedział, że podczas podejmowania tej uchwały 
konieczne jest wyrażenie oświadczenia woli osoby, która kandyduje do tej komisji. 
Powiedział, że absencja ww. radnych na Sesji, na której wybierano składy osobowe Komisji 
spowodowała, że nie było potwierdzenia wyrażenia woli  części radnych w tym zakresie, a to 
spowodowało, brak możliwości wpisania radnych bez ich zgody. 
Radny Grzegorz Walczak nie zgodził się ze słowami Przewodniczącego Komisji Budżetu i 
Rozwoju Powiatu Józefa Piksy, dodając, że radni uczestnicząc w posiedzeniu komisji budżetu 
nie mogli składać  wniosków i zabierać głosu w dyskusji. Przypomniał, że podczas minionego 
posiedzenia komisji złożył wniosek, który nie został poddany pod głosowanie, dodając przy 
tym, że kilku radnych, którzy przybyli na to posiedzenie jako goście, zgłosili się do 



wypowiedzi, jednak nie udzielono im głosu, po czym zakończono dyskusję w omawianym 
temacie. Następnie powiedział, że przed II sesją rady wszyscy radni otrzymali projekt 
uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych Komisji stałych Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego, w którym widniały nazwiska radnych, którzy uprzednio zgłosili swój akces 
do wskazanych komisji, co jest tożsame z ich wyrażeniem woli pracy w tych komisjach.   
Radny Kamil Orpel  powiedział, że nieobecność członków klubu radnych „Platforma 
Obywatelska” podczas  przerwanej sesji nie jest równoznaczne, z tym, że radni nie mieli woli 
pracowania w komisjach. Taką wolę mieli i ją wyrazili. Powiedział też, że jako radni 
deklarowali, że będą ciężko pracować nad wszystkim sprawami, które dotyczą mieszkańców 
powiatu.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski przypomniał, że projekt 
budżetu powiatu na 2015 rok został przygotowany przez Zarząd Powiatu minionej kadencji. 
Autopoprawki zostały wprowadzone w wyniku przeglądu dokumentacji związanej z 
powiadomieniem wojewody o zadaniach priorytetowych z zakresu usuwania skutków 
powodzi. Autopoprawka dotyczy również mostu w Gostkowie, którego dokumentacja 
techniczna wskazuje, że jest w bardzo złym stanie technicznym, a  konstrukcja tego obiektu 
jest w sposób trwały uszkodzona. Taki sam typ uszkodzenia został stwierdzony na obiekcie 
mostowym w Jaczkowie. Jednak to zadanie nawet nie zostało zgłoszone jako element 
uszkodzony. Powiedział, że autopoprawką kwota 20 tys. Można było dokonać przesunięcia z 
realizacji obiektu mostowego w Sierpnicy, z uwagi na fakt, że na zadanie to zapisano o 70 tys. 
zł więcej niż wskazywała wartość kosztorysowa. Wspomniał o sytuacji, gdzie w 
proponowanej treści uchwały budżetowej i WPF mylnie została określona długość drogi do 
remontu w Gostkowie. Dodał, że autopoprawką zostało to skorygowane, dzięki czemu inne 
odcinki zostaną wyremontowane. Poinformował, że zostały połączone dwa zadania dotyczące 
realizacji odbudowy drogi powiatowej do miejscowości Rzeczka. Przypomniał, że podczas 
minionej kadencji zorganizowano wspólne posiedzenia Komisji stałych, które dokonały 
przeglądu, a następnie oceny stanu dróg powiatowych. W wyniku tej oceny ww. droga zajęła 
jedną z czołowych pozycji dróg wskazanych do remontu. Dodał, że poprzedni Zarząd 
przewidział jedynie kontynuację zadań związanych z remontem drogi w dolnym odcinku 
Rzeczki. „Zapomniano, że na podjeździe do góry w sposób trwały został uszkodzony odcinek 
ok. 300 m”. Przypomniał, że jeszcze tylko w roku bieżącym powiat może ubiegać się o środki 
na likwidację skutków powodzi, co należy wykorzystać, gdyż droga ta łączy powiat 
wałbrzyski z powiatem kłodzkim. W przypadku niewykonania zadania nastąpi, więc paraliż 
komunikacyjny.  Dodał, że całkowity koszt zadania będzie wynosił ok. 5 mln. zł.  
Radny Grzegorz Walczak zwrócił się do Skarbnika Powiatu Wałbrzyskiego Joanny Błażuk z 
zapytaniem, jakie negatywne skutki dla Powiatu Wałbrzyskiego przyniesie niepodjęcie na tej 
Sesji  uchwały budżetowej na 2015 rok. Zapytał jednocześnie czy do czasu podjęcia ww. 
uchwały można pracować na prowizorium. 
Skarbnik Powiatu Wałbrzyskiego Joanna Błażuk odpowiedziała, ze istnieje możliwość 
pracy na tzw. prowizorium budżetowym do dnia 31 stycznia, jednak w przypadku nie 
podjęcia takiej uchwały należy podać istotne powody i wskazać przesłanki przesunięcia 
terminu. 
 Radny Andrzej Lipi ński w swojej wypowiedzi stwierdził, że wskazana przez Zarząd kwota 
5 ml zł na remont drogi w miejscowości Rzeczka jest zbyt wysoka.  



Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że jest to 
urealnienie kosztów wykonania remontu wskazanego odcinka drogi.  
Dyskusję wyczerpano. 
Rada Powiatu Wałbrzyskiego przez głosowanie: 16 za,  0 przeciw, 0 wstrzymujących się, na 
sali obecnych 16 radnych podjęła uchwałę Nr III/14/14 w sprawie zmiany uchwały  Nr 
XIV/83/13 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 23 grudnia 2013 roku sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Wałbrzyskiego. (Stanowi załącznik Nr 8 do protokołu) 
 
Ad. 9 
Skarbnik Powiatu Joanna Błażuk  omówiła projekt uchwały budżetowej na 2015 rok 
przedstawiając jednocześnie opinie RIO do tego projektu (stanowi załącznik Nr 9). Jak 
podkreśliła w swojej wypowiedzi,  Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej we 
Wrocławiu uchwałą Nr III/300/2014  z dnia 8 grudnia 2014 roku wydał pozytywną opinię, 
bez uwag, do przedłożonego przez Zarząd Powiatu Wałbrzyskiego projektu uchwały 
budżetowej na 2015 rok. Podkreśliła, że w związku ze zwiększoną ilością zadań 
inwestycyjnych powiatu w 2015 roku i  przewidzianych do dofinansowania z rezerwy celowej 
budżetu państwa w ramach zadań własnych związanych z remontem, odbudową lub 
przebudową obiektów budowlanych zniszczonych lub uszkodzonych w wyniku zdarzeń 
noszących znamiona klęsk żywiołowych, autopoprawką proponuje się zmiany w Załączniku 
nr 1 do części opisowej do objaśnień o wydatkach oraz w Załącznikach Nr: 3, 4 7 do Uchwały 
Budżetowej na rok 2015 Powiatu Wałbrzyskiego.  Prognozowane dochody w budżecie 
powiatu wałbrzyskiego na 2015 rok to w przeważającej części subwencje ze Skarbu Państwa, 
które wynoszą w sumie 39%. Przychody związane z podatkami od osób fizycznych to 23 %, 
dotacje celowe to niecałe 18%, a duża część pozostałej części dochodów to opłaty 
pochodzące z komunikacji. Nadwyżka operacyjna pochodząca głównie ze zwiększonego 
wymiaru subwencji powinna  zamknąć się w kwocie około 3 milionów złotych. Zostanie ona 
wykorzystana na spłatę zaciągniętego kredytu.  Bieżące wydatki na oświatę będą zamykać się 
w kwocie ok. 10 milionów złotych, na opiekę społeczną zostanie przeznaczonych  ponad 8 
milionów złotych. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki poprosił o opinie Komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię do omawianego projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa przedstawił pozytywną 
opinię Komisji do projektu uchwały budżetowej Powiatu Wałbrzyskiego na 2015 rok.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki otworzył dyskusję.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wskazał 4 zadania 
zgłoszone we wniosku „usuwania skutków klęsk żywiołowych”: 

• Przebudowa drogi powiatowej nr 3366D – ul. Kosynierów w Boguszowie-Gorcach  - 
od km 5+652 – gm. Boguszów-Gorce -  całkowita wartość zadania: 350.000 zł 

• przebudowa drogi powiatowej Nr 3356D z Walimia do Rzeczki – od km 1+250 do 
km 5+065 – gm. Walim – zakończenie zadania -  całkowita wartość zadania: 
5.015.000 zł 

• przebudowa mostu w ciągu drogi powiatowej nr 3464D w km 7+328 w Gostkowie – 
gm. Stare Bogaczowice - całkowita wartość zadania: 350.000 zł 



• przebudowa mostu w ciągu drogi powiatowej Nr 3466D w Gostkowie  - od km 2+644 
do km 3+144 – gm. Stare Bogaczowice - całkowita wartość zadania: 400.000 zł 

Powiat ubiega się o dofinansowanie na łączną kwotę: 4 884.000 zł.  
Radny Jarosław Buzarewicz  poruszył temat związany z budową obwodnicy w Czarnym 
Borze. Zapytał czy obecnie realizowane zadanie jest ostatnim etapem budowy oraz czy 
Gmina Czarny Bór ma w zamiarze przejęcie remontowanej drogi. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że realizowany 
jest drugi etap budowy, w budżecie powiatu wałbrzyskiego zapisano na  tę inwestycję kwotę 
w wysokości 300.000 zł.  
Radny Kamil Orpel nawiązał do wywiadu Starosty Wałbrzyskiego udzielonego telewizji 
lokalnej, a następnie zapytał:  

• Jaką Starosta ma wizję funkcjonowania powiatu wałbrzyskiego? 

• Jak będzie wyglądała nowa jakość oraz rozwój nowych obszarów? 
• Realizacje jakich projektów zaproponuje Starosta oraz skąd pozyska środki 

zewnętrzne? 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura  przedstawił wizję funkcjonowania tut. Starostwa.  
Radny Kamil Orpel poprosił o wskazanie źródła pozyskiwania środków zewnętrznych. 
Następnie odniósł się do § 2 ust 1 uchwały Nr 79/2013 Zarządu Powiatu w sprawie 
opracowania materiałów planistycznych do projektu uchwały budżetowej powiatu 
wałbrzyskiego na 2015 rok, a następnie poprosił o wskazanie obszarów, w których zostały 
dokonane zmniejszenia w wydatkach bieżących. 
Radny Jarosław Buzarewicz zwrócił się do Zarządu o wskazanie na jakie projekty 
przeznaczona zostanie kwota 80.000 zł. Zaproponował jednocześnie, aby zabezpieczyć 
większą sumę środków na ten cel. Zapytał ponadto, czy w przypadku, gdy zajdzie potrzeba 
zwiększenia budżetu jednostkom powiatowym, będzie to możliwe. 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura na pytanie radnego Jarosława Buzarewicza 
odpowiedział twierdząco.  
Skarbnik Powiatu Joanna Błażuk wyjaśniła, że ww. kwota jest dwukrotnie wyższa o tej 
zaplanowanej w 2014 roku. Nawiązała następnie do zapisu ww. uchwały, który że Zarząd 
planuje skonstruować budżet powiatu wprowadzając wydatkową regułę dyscyplinującą, tzn. 
ograniczając wydatki bieżące. Przypomniała, że dochody powiatu ulegają zmniejszeniu, a 
głównymi dochodami są otrzymywane subwencje i dotacje na zadania zlecone. Dodała, że 
20% budżetu można przeznaczyć na wydatki własne. Zaznaczyła, że powiat nadal chce dążyć 
do ograniczania wydatków bieżących i pozyskiwania środków zewnętrznych. Przypomniała o 
wypracowanej nadwyżce operacyjnej w kwocie 3 mln złotych. Zwróciła uwagę na fakt, że 
planowane wydatki bieżące w poszczególnych jednostkach są porównywalne do wydatków 
poniesionych w roku 2014.  
Radny Kamil Orpel  powrócił do zapisu § 2 i 3 wspomnianej uchwały Zarządu, który 
reguluje ustalanie priorytetów wydatków budżetowych, tj. m.in. zapewnienie pierwszeństwa 
w zabezpieczeniu finansowania wydatków inwestycyjnych na zadania na podstawie deklaracji 
gmin o przejęciu wyremontowanych dróg. Zapytał czy Gmina Walim wyraziła deklarację na 
piśmie o przejęciu wyremontowanej drogi w miejscowości Rzeczka. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski uwypuklił fakt, że przez 
Gminę Walim przebiega 32% wszystkich dróg powiatowych, w tym 16% z nich wymaga 



remontu. Przyznał, że wójt Gminy Walim wyraził wolę przejęcia chodników wzdłuż 
remontowanej drogi, natomiast Zarząd obecnie podejmuje negocjacje z Gminą Walim o 
przejęcie drogi przy ul. Drzymały. 
Radny Kamil Orpel  wyraził opinię, że środki finansowe należałoby podzielić 
proporcjonalnie do potrzeb wszystkich gmin powiatu Wałbrzyskiego. 
Radny Grzegorz Walczak zapytał czy w budżecie powiatu wałbrzyskiego na rok 2015 
zostaną lub czy zostały ujęte środki finansowe z przeznaczeniem na remont drogi nr 3377D i 
mostów znajdujących się przy tej drodze. Zaznaczył, że droga ta wiedzie do atrakcji 
turystycznej, jaką jest Podziemne Miasto Osówka. Przypomniał, że droga ta jest wąska, a 
mosty przy niej nie są remontowane. Zapytał ponadto czy Zarząd Powiatu Wałbrzyskiego 
zleci remont całej drogi, w przypadku, gdy Gmina Głuszyca zadeklaruje przejęcie 
wyremontowanej drogi w całości, tj. łącznie z obiektami inżynieryjnymi. Zwrócił uwagę 
również na stan drogi przy ul. Kolejowej w Głuszycy (skrzyżowanie ul. Sienkiewicza z ul. 
Łomnicką oraz ul. Łomnicka do wsi Grzmiąca). 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że Zarząd Powiatu 
rozważał możliwość sfinansowania remontu jednego mostu. Przypomniał, że pękł most w 
Jaczkowie, którego remont wyniesie ok. 1 mln. złotych. Zadeklarował, że Zarząd  Powiatu 
pochyli się nad propozycją Gminy Głuszyca o przejęciu drogi, jednak nie w roku 2015. 
Poinformował o konieczności powtórzenia przeglądu wszystkich dróg powiatowych i 
obiektów inżynieryjnych w okresie wiosennym. Odniósł się następnie do mostu w Sierpnicy, 
mówiąc, że Zarząd wolałby odbudować mosty, niż je „łatać”.  Nawiązując do ul. Kolejowej, 
zapewnił, że remont zostanie wykonany ze środków bieżących.  
Radny Grzegorz Walczak zapytał czy remont mostu w Jaczkowie zostanie wykonany 
kosztem remontu mostów w Sierpnicy. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski powiedział, że wyboru 
będzie można dokonać wówczas, gdy powiat otrzyma dodatkowe środki finansowe. W 
odniesieniu do potrzeby wykonania remontu mostów w Sierpnicy i Jaczkowie, przypomniał, 
że to Rada Powiatu zadecyduje o priorytecie wykonania remontu. 
Radny Jarosław Buzarewicz poprosił o odniesienie się do  Działu 600 Transport i łączność 
w omawianym projekcie uchwały budżetowej.  
Skarbnik Powiatu Joanna Błażuk odniosła się do wydatków związanych z bieżącym 
utrzymaniem dróg powiatowych. Powiedziała, że wydział merytoryczny tut. Starosta złoży 
szczegółowe zestawienie o potrzebach finansowych na infrastrukturę drogową. 
Radny Kamil Orpel  w odniesieniu do Działu 600 Transport i łączność zapytał ile w roku 
bieżącym zostało zaplanowanych środków finansowych na bieżące utrzymanie dróg. 
Skarbnik Powiatu Joanna Błażuk odpowiedziała, że na dzień 30.09.2014 roku 
zaplanowano kwotę 1.964.669 zł, zaś na rok przyszły planuje się kwotę: 1.600.961 złotych.  
Radny Andrzej Lipi ński zwrócił się do Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego z wnioskiem               
o odbudowę chodnika przy drodze powiatowej wzdłuż ulic: Hoża-Kwiatowa w Mieroszowie 
oraz o odbudowę chodnika przy ul. Głównej w Sokołowsku. Jako źródło finansowania ww. 
zadań wskazał „bieżące-remonty utrzymaniowe dróg powiatowych”.   
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski powiedział, że Zarząd 
planuje przedstawienie szczegółowego podziału środków finansowych na poszczególne 
zadania. Powiedział, że w sytuacji, gdy wydział merytoryczny tut. Starostwa przygotuje 



szczegółowy schemat potrzeb remontowych wraz z ich kosztami, wówczas Zarząd Powiatu 
rozważy wszystkie sugestie.  
Przerwa od godz. 12.45 do godz. 12.55 
Radny Kamil Orpel zwrócił się o wyjaśnienie kosztów dotacji w wysokości 120.000 zł dla 
gminy Boguszów – Gorce. 
Skarbnik Powiatu Joanna Błażuk poinformowała, że zostało zawarte porozumienie z 
Gminą Boguszów Gorce i te 120000 to transza na zimowe utrzymanie dróg.  Dodała, że 
podobne porozumienie było w 2014 roku. 
Radny Jarosław Buzarewicz  zapytał czy przy okazji remontu drogi nr 3367D planuje się 
budowę ścieżek rowerowych. 
Radny Józef Piksa wyjaśnił, że remont ww. drogi wykonany został ze środków z tzw. 
usuwania skutków klęsk żywiołowych.  
Radny Kamil Orpel zapytał, na jakim minimalnym poziomie powinna być ustalana rezerwa 
ogólna. 
Skarbnik Powiatu Joanna Błażuk wyjaśniła, że nie mniej niż 0,1% i nie wyżej niż 1% 
wydatków budżetu.  
Radny Kamil Orpel  zapytał, czym spowodowany jest ten wzrost. 
Skarbnik Powiatu Joanna Błażuk odpowiedziała, że jest to zabezpieczenie środków na 
nieprzewidziane wydatki. Dodała ponadto, że powiat otrzyma zwrot subwencji oświatowej. 
Radna Dorota Piotrzkowska zapytała jakie są konkretne potrzeby powiatowych ośrodków 
opiekuńczo-wychowawczych. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że Zarząd Powiatu 
Wałbrzyskiego podjął rozmowy z dyrektorami powiatowych ośrodków opiekuńczo-
wychowawczych na temat potrzeb poszczególnych placówek, które, jak zapewnił, będą 
rozpatrywane w sytuacji, gdy w budżecie powiatu wystąpią wolne środki. Nadmienił, że 
dyrektorzy placówek zostali zobowiązani do przedstawienia pilnych potrzeb na piśmie. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski zasugerował ograniczenie 
liczby wypowiedzi ad vocem. Przypomniał też, że czas repliki nie powinien przekroczyć 3 
minut.  
Radny Kamil Orpel  zaprotestował wobec takiej formy ograniczeń. 
Radny Grzegorz Walczak zawnioskował w następujących sprawach: 

• O przesunięcie z rezerwy ogólnej  kwoty 10.000 zł na wykonanie dokumentacji na 
remont kapitalny drogi przy ul. Kolejowej w Głuszycy – od skrzyżowania z ul. 
Łomnicką do wsi Grzmiącej.  

W wyniku głosowania: 7 za, 8 przeciw, 1 wstrzymujący się, wniosek nie został podjęty. 
 

• O przesunięcie z rezerwy ogólnej kwoty w wysokości 20.000 zł na wykonanie wiat 
przystankowych na terenie Gminy Głuszyca. Przypomniał, że Gmina Głuszyca 
podpisała już umowę z Aglomeracją Wałbrzyską w kwestii transportu.  

W wyniku głosowania: 7 za, 8 przeciw, 1 wstrzymujący się, wniosek nie został podjęty. 
 
Radny Józef Piksa zawnioskował o zakończenie dyskusji w przedmiotowym temacie. 



Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki poddał ww. wniosek pod 
głosowanie w wyniku którego 16 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się, wniosek został 
podjęty. 
Przerwa od godz. 13.37 do godz. 13.44 
Po przerwie, Radny Jarosław Buzarewicz złożył wnioski w następujących sprawach: 

• o przeznaczenie kwoty 20 tys. zł. na przebudowę trzech wiat przystankowych wzdłuż 
drogi nr 3367D w Gminie Czarny Bór. Jako źródło finansowania wskazał środki 
pochodzące z rezerwy ogólnej uchwały budżetowej powiatu wałbrzyskiego na 2015 
rok. 

W  wyniku głosowania: 7za, 9 przeciw, 0 wstrzymujących się (16 radnych na sali), wniosek 
nie został podjęty. 

• o przeznaczenie kwoty 50 tys. zł na remont korytarzy w budynku Starostwa 
Powiatowego w Wałbrzychu.  Jako źródło finansowania wskazał środki pochodzące z 
rezerwy ogólnej uchwały budżetowej powiatu wałbrzyskiego na 2015 rok. 

W  wyniku głosowania: 6 za, 9 przeciw, 1 wstrzymujący się (16 radnych na sali), wniosek nie 
został podjęty. 

• przeznaczenie kwoty 100 tyś. zł na odbudowę parkingu przy budynku Starostwa 
Powiatowego w Wałbrzychu. 

W  wyniku głosowania: 7 za, 9 przeciw, 0 wstrzymujących się (16 radnych na sali), wniosek 
nie został podjęty. 
Następnie zapytał czy Gmina Czarny Bór ma szansę na skorzystanie z Programu Rozbudowy 
Infrastruktury Komunikacyjnej. W przypadku twierdzącej odpowiedzi poprosił o określenie 
warunków, które Gmina musiałaby spełnić.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski powiedział, że spotkanie z 
wójtem Gminy Czarny Bór planowane jest na miesiąc styczeń 2015 roku, na którym poruszy 
kwestię możliwości współpracy w tym zakresie.  
Radny Kamil Orpel  założył wnioski w następujących kwestiach: 

• o  przeznaczenie kwoty 100.000 zł na budowę skate parku w Gminie Jedlina- Zdrój. 
Jako źródło finansowania wskazał środki z rezerwy ogólnej. Wniosek swój uzasadnił 
brakiem planowanych inwestycji w tej gminie, a pomysł ten uzyskał wysokie poparcie 
społeczne. Dodał, ze Gmina Jedlina Zdrój na rok 2015 zaplanowała na to zadanie 
kwotę 300.000 złotych. 

W  wyniku głosowania: 7 za, 9 przeciw, 0 wstrzymujących się (16 radnych na sali), wniosek 
nie został podjęty. 

• o przeznaczenie kwoty 20.000 złotych na zakup nowych wiat przystankowych na 
terenie Gminy Jedlina-Zdrój. 

W  wyniku głosowania: 7 za, 9 przeciw, 0 wstrzymujących się (16 radnych na sali), wniosek 
nie został podjęty. 
Radny Józef Piksa przypomniał cel utworzenia rezerwy celowej w budżecie powiatu. 
Powiedział, że wiaty przystankowe należą do gmin i one zajmują się ich budową. Dodał że 
powiat może im pomóc, ale żadna gmina o to się nie zwróciła. Pierwszy raz spotyka się też z 
sytuacją, że proponuje się przesuwanie środków z rezerwy budżetowej na różne inwestycje, w 



sytuacji, kiedy nie ma jeszcze uchwalonego budżetu i nawet nie wiadomo w jakiej wysokości 
będzie ta rezerwa.  
Radny Leonard Górski zawnioskował w następujących kwestiach: 

• o przeznaczenie kwoty 20.000 zł na opracowanie dokumentacji na remont drogi przy 
ul. Żeromskiego do ul. Mieroszowskiej (od Kuźnic do ul. Mieroszowskiej) 

W  wyniku głosowania: 7 za, 9 przeciw, 0 wstrzymujących się (16 radnych na sali), wniosek 
nie został podjęty. 

• o przeznaczenie kwoty 20.000 zł na budowę wiat przystankowych na terenie Gminy 
Boguszów-Gorce.  

W  wyniku głosowania: 7 za, 9 przeciw, 0 wstrzymujących się (16 radnych na sali), wniosek 
nie został podjęty. 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
Rada Powiatu Wałbrzyskiego przez głosowanie: 9 za,  6 przeciw, 1 wstrzymujący się, na sali 
obecnych 16 radnych, podjęła uchwałę budżetową na 2015 rok Nr III/15/14  (stanowi 
załącznik Nr 10 do protokołu) 
 
Ad. 10 
Skarbnik Powiatu Joanna Błażuk przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego  w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Wałbrzyskiego. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki otworzył dyskusję. 
Radny Kamil Orpel zapytał, ile wynosi minimalna i maksymalna stawka wynagrodzenia 
Starosty. Zapytał jednocześnie ile wynosiło wynagrodzenie poprzedniego starosty. 
Skarbnik Powiatu Joanna Błażuk odpowiedziała, że kwestia ta zależy od liczby 
mieszkańców w danym powiecie. Dodała, że do 60 tys. mieszkańców kwota minimalna to 
4.200 zł, zaś maksymalna wynosi 5.900 zł. Powiedziała, że wynagrodzenie zasadnicze  
poprzedniego starosty wynosiło 5.500 zł.  
Radny Jarosław Buzarewicz zawnioskował, aby wynagrodzenie zasadnicze starosty 
wyniosło 4.200 zł. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki poddał ww. wniosek pod 
głosowanie. 
W wyniku głosowania 7 za, 9 przeciw, 0 wstrzymujących (16 radnych na sali), wniosek 
radnego Jarosława Buzarewicza nie został podjęty. 
Radny Kamil Orpel zawnioskował, uzasadniając swoją propozycję, aby wynagrodzenie 
Starosty ustanowić na poziomie 5000 złotych.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki poddał ww. wniosek pod 
głosowanie. 
W wyniku głosowania 7 za, 9 przeciw, 0 wstrzymujących (16 radnych na sali), wniosek 
radnego Kamila Orpla nie został podjęty. 
Radny Andrzej Lipi ński zwrócił się do Starosty Wałbrzyskiego Jacka Cichury z zapytaniem 
czy na poprzednim  stanowisku jego zarobki były na podobnym poziomie? 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura potwierdził, że zarobki w poprzednim miejscu pracy  w 
były podobne do tych, które proponuje się w omawianym  projekcie uchwały.  
Więcej uwag nie zgłoszono. 



Rada Powiatu Wałbrzyskiego przez glosowanie:   9 za, 6 przeciw, 1 wstrzymujący się (16 
radnych obecnych na Sali) podjęli uchwałę Nr III/16/14 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w 
sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty.  uchwała stanowi załącznik nr11 do protokołu.  
 
Ad. 11 
Podinspektor w Wydziale Edukacji. Promocji i Rozwoju Paweł Szudziński przedstawił  
projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie określenia trybu i szczegółowych 
kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej. 
Szczegółowe kryteria oceny powinny uwzględniać przede wszystkim wkład pracy społecznej 
w realizację inicjatywy lokalnej Inicjatywa lokalna stanowi jedną form współpracy Powiatu 
Wałbrzyskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 us. 
3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie .  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki zwrócił się do Komisji o 
opinię:  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię do przedmiotowego projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki otworzył dyskusję. 
Radny Kamil Orpel  zapytał o termin rozpoczęcia składania wniosków, kto może być 
wnioskodawcą oraz czy w budżecie powiatu zarezerwowane są na ten cel środki finansowe i 
w jakiej wysokości. 
Podinspektor w Wydziale Edukacji Promocji i Rozwoju Paweł Szudziński odpowiedział, 
że wnioski mogą składać mieszkańcy powiatu wałbrzyskiego bezpośrednio lub za 
pośrednictwem organizacji pozarządowych, a środki na ten cel w budżecie powiatu są 
zarezerwowane w wysokości 15 tyś zł.  
Skarbnik Powiatu Joanna Błażuk powiedziała, że z rezerwy celowej przeznaczona zostanie 
kwota 80.000 zł. 
Radny Kamil Orpel  zapytał czy kwota ta obejmuje konkurs czy inicjatywy społeczne. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski powiedział, że na tzw. 
konkurs przeznacza się 50.000 zł, zaś kwota 30.000 zł zostanie przeznaczona na inicjatywy 
lokalne. 
Dyskusję zakończono 
W wyniku głosowania:  16 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (16 radnych obecnych na 
sali) Rada powiatu Wałbrzyskiego podjęła Uchwałę Nr III/17/14 w sprawie określenia trybu 
i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach 
inicjatywy lokalnej uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
 

Ad. 12 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałbrzychu Marek Śpiewak 
przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXIV/130/14 z dnia 25 września 2014 roku w sprawie określenia zadań powiatu, na które 
przeznaczone są środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 
2014 roku. Państwowy Fundusz rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2014 
przekazał Powiatowi Wałbrzyskiemu 736 186 zł na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej 
i społecznej. Do dnia 15 grudnia 2014 roku na zadanie polegające na dofinansowaniu do 



zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne oraz środki  pomocnicze 
złożono 385 wniosków, z czego 69 osób niepełnosprawnych nie otrzymało dofinansowania z 
uwagi na wyczerpane środki na to zadanie. Z rozliczeń dwóch zadań pozostały środki w 
wysokości 2.208 zł (z dofinansowania do likwidacji barier architektonicznych 
dofinansowania do turnusów rehabilitacyjnych). W związku z powyższym celowe staje się 
przesunięcie niewykorzystanych środków PFRON na zadanie: dofinansowanie zaopatrzenia 
osób niepełnosprawnych w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne oraz środki 
pomocnicze.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki poprosił o przedstawienie 
opinii komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię do przedmiotowego projektu uchwały. 
Uwag nie zgłoszono. 
Rada Powiatu Wałbrzyskiego przez głosowanie: 16 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (16 
radnych obecnych na sali) podjęła uchwałę Nr III/18/14 w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXIV/130/14 z dnia 25 września 2014 roku w sprawie określenia zadań powiatu, na które 
przeznaczone są środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 
2014 roku uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
 

Ad. 13 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki przedstawił projekt 
uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie planów pracy stałych Komisji Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego na I półrocze 2015 roku. Następnie otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono,  
Rada Powiatu Wałbrzyskiego przez głosowanie: 16 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (16 
radnych obecnych na sali) podjęła uchwałę Nr III/19/14 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w 
sprawie planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu Wałbrzyskiego na I półrocze 2015 roku 
uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
 

Ad. 14 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki przedstawił projekt 
uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie rocznego planu pracy Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego. Następnie otworzył dyskusję.    
Rada Powiatu Wałbrzyskiego przez głosowanie: 16 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (16 
radnych obecnych na sali) podjęła uchwałę Nr III/20/14 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w 
sprawie w sprawie planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu Wałbrzyskiego na I półrocze 
2015 roku uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
 

Ad. 15 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki przedstawił projekt 
uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu Wałbrzyskiego. Odczytał  proponowany skład komisji, który 
stanowią radni: Józef Piksa, Bogusław Uchmanowicz, Andrzej Lipiński, a następnie poprosił 
o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 



Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski zaproponował kandydaturę 
radnego Andrzeja Lipińskiego. Radny Andrzej Lipiński wyraził zgodę. 
Rada Powiatu Wałbrzyskiego przez głosowanie: 16 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (16 
radnych obecnych na sali) podjęła uchwałę Nr III/21/14 w sprawie ustalenia składu 
osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wałbrzyskiego uchwała stanowi załącznik nr 
16 do protokołu.  
 

Ad. 16 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki przedstawił projekt 
uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr II/9/14 Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego z dnia 17 grudnia 2014 roku w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji 
Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu. Odczytał zmieniony skład komisji, który 
stanowią radni: 
Grażyna Owczarek, Jacek Cichura, Krzysztof Kwiatkowski, Krzysztof Krajewski, Mirosław 
Potapowicz, Bogusław Uchmanowicz, Leonard Górski, Dorota Piotrzkowska, Ewa Woźniak. 
Wszyscy radni, którzy zgłosili akces do komisji wyrazili zgodę.  
Uwag nie zgłoszono. 
Rada Powiatu Wałbrzyskiego przez głosowanie: 16 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (16 
radnych obecnych na sali) podjęła uchwałę Nr III/22/14 w sprawie w sprawie ustalenia 
składu osobowego Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu. (uchwała 
stanowi załącznik nr 17   do protokołu.  
 

Ad. 17 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki przedstawił projekt 
uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr II/10/14 Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego z dnia 17 grudnia 2014 roku w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji 
Budżetu i Rozwoju Powiatu. Odczytał skład komisji po dokonaniu zmiany: Józef Piksa, Jacek 
Wichura, Krzysztof Kwiatkowski, Mirosław Potapowicz, Grażyna Owczarek, Stanisław 
Janor, Grzegorz Walczak, Andrzej Lipieński, Kamil Orpel.  Wszyscy radni, którzy zgłosili 
akces do Komisji wyrazili zgodę.  
Uwag nie zgłoszono. 
Rada Powiatu Wałbrzyskiego przez głosowanie: 16 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (16 
radnych obecnych na sali) podjęła uchwałę Nr III/23/14 w sprawie ustalenia składu 
osobowego Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu (uchwała stanowi załącznik nr 18 do 
protokołu.  
 
Ad. 18 
Radny Grzegorz Walczak na ręce Przewodniczącego Rady złożył interpelację w sprawie 
przebudowy drogi powiatowej nr 3377D wraz z przebudową mostów oraz zapytania: w 
sprawie przebudowy mostu nr JNI01013308 przy drodze powiatowej nr 3377D  oraz dot.  
przebudowy mostów przy drodze powiatowej nr 3377D. 
Radny Andrzej Lipi ński zwrócił się do Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego z zapytaniem na 
jakim etapie jest wydanie pozwolenia na budowę krematorium w Golińsku. Następnie 
poprosił o przygotowanie na piśmie wykazu wniosków z lat 2012-2014 dotyczących 



uszkodzonych dróg powiatowych uwzględnionych przez komisję Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego we Wrocławiu.  
Naczelnik Wydziału Administracji Architektoniczno-B udowlanej Bogusław Buczyński 
powiedział, że wydanie pozwolenia na budowę krematorium jest na razie na etapie 
procedowania. 
Radny Jarosław Buzarewicz złożył do Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego interpelację                 
o opracowanie planu rozbudowy ścieżek rowerowych na terenie powiatu wałbrzyskiego.  
 
Ad. 19 
Radny Andrzej Lipi ński zwrócił się do Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego z wnioskiem               
o odbudowę chodnika przy drodze powiatowej wzdłuż ulic: Hoża-Kwiatowa w Mieroszowie 
oraz o odbudowę chodnika przy ul. Głównej w Sokołowsku. Jako źródło finansowania ww. 
zadań wskazał „remonty bieżące-remonty utrzymaniowe dróg powiatowych”.   
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki poprosił o zgłaszanie 
członków do składu Rady Pożytku Publicznego. Następnie odczytał skład radnych, którzy 
zgłosili swój akces: Dorota Piotrzkowska, Kamil Orpel, Leonard Górski, Ewa Woźniak.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Marek Tarnacki poprosił o zgłaszanie 
kandydatów do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. Następnie odczytał 
nazwiska radnych, którzy zgłosili swój akces do prac w ww. komisji: Andrzej Lipiński, 
Dorota Piotrzkowska.  
 
Ad. 20  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego 
Marek Tarnacki zamknął obrady III Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego. Na tym protokół 
zakończono. 
 
 


